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Za obec čistější 
Je v zájmu asi každého z nás žít v prostředí, které se nám líbí a do kterého se rádi 

vracíme. Je očividné, že takový stav nám nespadne do klína bez vlastního přičinění. 
Staráme se o své nemovitosti, zahrady, někteří se dokonce starají i o to, co je na 
druhé straně jejich plotu, posekají trávu i z vnějšku své zahrady, někteří dokonce 
udržují sami od sebe část pozemku obce, protože to chtějí mít okolo sebe hezké a za 
to Vám opravdu a velice d"kujeme.Někteří ale skončí u plotu svého pozemku a co 
je za plotem, potažmo na obecním pozemku, o to se již nestarají, naopak, to, co 
nechci, aby mi zabíralo místo na vlastním pozemku, odložím nebo spíše vyhodím 
na obecní pozemek, a to například posekanou trávu, větve, složím si zde dřevo, 
písek apod. Proč by mi to mělo překážet na vlastním pozemku, ten chci mít přeci 
uklizený a za plot není vidět, ne? Asi by se nikomu nelíbilo, kdyby se obec rozhodla 
například posekanou trávu odložit na Vaši zahradu, to by bylo křiku, co si to ta obec 
dovoluje.

Jedná se o pozemky, jak vlastní i o pozemky, které si občané pronajmou od obce. 
V uzavřené nájemní smlouvě je například upozornění, že se na pronajatém 
pozemku zakazuje odstavování nepojízdných aut, ukládání odpadu, že je nájemce 
povinen provádět běžnou údržbu pozemku a pozemek udržovat ve smyslu 
platných předpisů čistý a dle potřeby, nejméně však dvakrát do roka posekat.

Každý z nás má možnost si založit na své zahradě kompost, obec nabízela  
kompostéry hrazené z dotace. V obci jsou rozmístěné kontejnery na tříděný odpad, 
kde jsou i hnědé kontejnery na biologický odpad jako je například již zmíněná 
posekaná tráva, rostlinné zbytky z domácnosti apod. Pokud máte ořezané větve, ty 
se shromažďují v dolní Stříbrné na pozemku za autobusovou zastávkou, kam 
jednou za čas přijede firma, která tento dřevní materiál rozdrtí na dřevní štěpku       
a odveze. Možností, jak se zbavit odpadu ze zahrad tedy máte, tak není třeba 
odkládat tento odpad na obecní pozemky.

V jednom z předešlých zpravodajů jsme na to již upozorňovali. Možná tento 
zpravodaj, Ti, co se jich to týká, nečetli? Anebo četli a nedbají, protože tam kde není 
žalobce tak není soudce.

Z uvedeného důvodu obec Stříbrná začala fotograficky dokumentovat místa        
s takto odloženým odpadem, materiálem a našel se i obecní pozemek s odstaveným 
nepojízdným motorovým vozidlem. Apelujeme na občany, kteří se cítí býti osloveni, 
aby dále neodkládali nic na obecní pozemky a odpad a materiál, který tam již 
odložili, tak odstranili. U pronájmů, aby se řídili ustanoveními v nájemních 
smlouvách. Pokud se tak v nejbližší době nestane, bude obec písemně oslovovat Ty 
občany, kterých se to týká, aby tak učinili. 

V"$íme, %e na!e slu!nost, porozumn"ní, ohled na své sousedy a okolí je stále 
na prvním míst". A opravdu velice d"kujeme v!em, kter&m není lhostejné okolí 
svého domu a spole'n" nám pomáhají udr%ovat 'istotu.

OÚ St"íbrná
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 Územní plán obce Stříbrná 
Územní plán obce Stříbrná je jedním z důležitých dokumentů, který vymezuje 

plochy, jak s nimi mohou občané i obec nakládat. Určuje kde, v jaké míře a co lze na 
určitém pozemku postavit, kde mohou stát například rodinné domy, rekreační 
objekty, kde se nachází plochy veřejné zeleně, plochy zemědělské atd., tj. pokud 
existuje v obci platný územní plán, nelze, i když je pozemek ve Vašem vlastnictví,    
s pozemkem nakládat jen dle Vašeho uvážení, ale musíme se řídit tímto územním 
plánem. Jenom pro představu:

ÚP vymezuje tyto základní druhy ploch s rozdílným způsobem využití:
• Plochy bydlení
• Plochy rekreace
• Plochy občanského vybavení
• Plochy veřejných prostranství
• Sídelní zeleň vyhrazená 
• Plochy smíšené obytné
• Plochy dopravní infrastruktury
• Plochy technické infrastruktury
• Plochy výroby a skladování
• Plochy vodní a vodohospodářské
• Plochy zemědělské
• Plochy lesní
• Plochy přírodní
• Plochy smíšené nezastavěného území
Tyto plochy se dále ještě člení dle funkčního využití, kdy podrobnější informace 

naleznete na internetových stránkách obce www.stribrna.cz. Na levé straně 
rozkliknete odkaz Geoportál – GeoData – kde najdete v levé dolní části Mapové 
aplikace – a jednou z nich je Územní plán 2016 – Hlavní výkres, kde můžete najít vše 
ohledně územního plánování v naší obci. Důležité informace o jednotlivých 
pozemcích najdete pod odkazy regulativ a vyhláška, kde je rozepsáno, co lze a co již 
ne. Možná nebude pro Vás jednoduché se v územním plánu vyznat, v tom případě 
se můžete obrátit přímo na Odbor územního plánování, stavebního úřadu a 
památkové péče na Městském úřadě v Kraslicích, Hana Turoňová, e-mail 
turonova@meu.kraslice.cz, tel. 352 370 415, kde Vám určitě rádi poradí. 

Po !ty"ech letech musí b#t sepsána zpráva o uplat$ování ÚP a v%t&inou p"i této 
p"íle'itosti je mo'né uplatnit návrh na zm%nu. V sou!asné dob% práv% taková zm%na probíhá 
a to zm%na !. 1 Územního plánu obce St"íbrná a je v dal&í fázi zapracovávání upraven#ch 
podn%t( o p"ipomínek. Podn%ty n%kter#ch 'adatel(, ale i podn%ty obce, byly negovány z 
r(zn#ch d(vod(. Bohu'el i n%které obecní podn%ty musely b#t vy"azeny. Donedávna se 
!ekalo je&t% na poslední úpravu. Nyní tedy p"edáváme pokyn na zapracování úprav do 
Návrhu na Zm%nu !. 1 Územního plánu obce St"íbrná. Poté p"ejdeme k druhému ústnímu 
projednání zm%ny a návrh na zm%nu !. 1 Územního plánu obce St"íbrná bude znovu zaslán 
k vyjád"ení p"íslu&n#m orgán(m Krajského ú"adu Karlovarského kraje.            OÚ St"íbrná


